
                            Hasle Skole, Herredsvej 15, 8210 Aarhus V 

Telefon: 8713 9410 

Mail:has@mbu.aarhus 
 

 

Bestyrelsesmøde  

Onsdag d. 25. januar 2023 kl. 16.30 – 19.00 i personalerummet 

Tilstede: Iben Bøtker, Helle Servé, Helle Sværke, Frida Nissen (elevråd), Asbjørn Longfors (elevråd), Berit 

Toft Hasselstrøm, Sarah Jost Sandberg, Catrine S Jespersen, Lone Grosen, Klavs Heltoft, Søren Marcussen, 

Irene Bak, Thea Haahr Mukai 

Afbud: Benedicte Laursen (elevråd), Amanda Ellermann Trans, Maiken Hansen. 

Ref.: Heidi B. Thomsen 

Vi søger for en sandwich til mødet 

1. Godkende dagsorden 

Ekstra lille punkt vedr. tilretning af klokkeslæt. Ellers godkendt.  

 

2. Godkende referat 

Referatet fra 8/12-22 er godkendt pr. mail. 

 

3. Runde: 

- Nyt fra elevrådet  

• Det er tænkt at de 3 rum v. kantinen skal laves om til et sted, hvor eleverne kan være i 

forbindelse med skolearbejde samt et frirum i frikvartererne. I samarbejde med lærer Mads 

Wessberg Thøgersen er der udarbejdet et spørgeskema; ”Hvordan tænker man, at de 3 

rum v. kantinen kunne bruges?”. Det er tænkt, at stedet skal være til gavn 6. – 9. klasse. 

• Emneuge til næste skoleår er tiltænkt: ”Miniby i fremtiden (år 2300)” / ”Bæredygtighed i 

fremtiden”. 

• Ringeklokken kan ikke høres alle steder udenfor. Der er et ønske om en ekstra klokke samt 

et ur i firkanten. 

• Der er ønske om ekstravagter v. kantinen - i frikvartererne pga. uro. 

 

- Nyt fra personalet  

• Facebook og Instagram får ros. 

• Der er i efteråret arbejdet med ”Skolens traditioner”. Først på et personalemøde. I den 

proces blev det nedfældet, hvad den enkelte tradition indeholder, og der blev i grupperne 

diskuteret forslag til ændringer. Dernæst er det taget op i FU (Pædagogisk rådgivende 

udvalg), og nu synes arbejdet at være færdigt. Der er nu et sted at ”slå op” – dynamisk, da 

begivenhederne bliver til ved hjælp af dem, som planlægger arrangementet.  



• SLF (Stærkere Læringsfællesskaber) – Aarhus Kommunes B&U udviklingsarbejde for 

personale. Pt. arbejder vi med ”Professionel Relationskompetence”, hvor personalet er 

opdelt efter teams på 7 mandags-arbejdsmøder. Det er kommunalt bestemt, at der næste 

skoleår skal arbejdes med ”Mellemformer”, som er et tiltag, hvor man pædagogisk skal 

arbejde med specialpædagogiske tilgange – sammenlignelig med Nest klasser på 

Katrinebjergskolen, hvor man gør brug af redskaber fra specialklasser på normalklasse-

området; struktur og overskuelighed etc.  

 

- Nyt fra forældre 

• Der er sket meget på SoMe (Sociale Medier) området i dette skoleår.  Der er en begejstring 

for de ting som sker på Facebook og Instagram. 

• Kommende 0.klassers opstart fylder en del i børnehaveregi. De forældre og børn som var 

dukket op til dette års arrangementet, havde været positivt stemt overfor ”Åbent hus” 

arrangementet forsøget på at nå nogle af de forældre som allerede har indskrevet – 

overvejer privatskole, så vil arrangementet dog skulle ligge tidligere.  

 

4. Info fra ledelsen 

• Byggeri, udearealer mm 

o Der er meget igangværende byggeri på Hasle Skole. For at alle kan følge med i, 

hvad der sker på skolen, så er der lagt videohilsen samt skrivelse fra skoleleder op 

på AULA med fortælling og synliggørelse vedr.  ”Til-/ombygninger på Hasle Skole i 

den kommende tid”.  

• Synligt personale i frikvarterer /proces;  

o I efteråret 2022 bragte Elevrådet det op. Vi arbejder med det.  

• Status på Zurface (se mere om Zurface via link på sidste referat) 

o Hasle Skole trækker sig ud af Zurface-projektet. Projektet kører indtil 1. evaluering.  

• Status på trafik 

o Tilbud fra Teknik og Miljø; Hasle Skole er valgt til at være med i trafikprojektet 

”Trafik i børnehøjde”. Et projekt hvor eleverne er med i beslutningstagningen - for 

den pædagogiske tilgang. Lærer Anders Winther (trafiklærer) skal sammen med sin 

klasse, 4B, og Senior Elevrådet se på knudepunkter der er på skolevejene. Projektet 

har kørt i Nordjylland, og nu skal det prøves af på Hasle Skole. Mere herom følger.   

• Hasle Skole forsøger sig med et nyt spændende valgfag på 9. årgang; DBU -UEFA C1 

trænervalgfag. Trænervalgfaget er en del af Get2sport Aarhus-indsatsen, hvor man forsøger at 

få unge ind i sportsverdenen. Der er pt. 8 tilmeldte elever. Lærer Jonathan Haaning og 

pædagog Nicolas Hoffmann Fegar er tilknyttet undervisningen. Trænervalgfaget giver de unge 

mennesker muligheden for at blive uddannet børnetrænere og med et DBU kursusbevis i 

hånden, at bidrage i det lokale foreningsliv. Fremadrettet påtænkes et samarbejde med Hasle 

Boldklub.  

 

 

 

 



5. Kommunikation 

- Status på proces ift. mobiltelefoner/smartwatches  

o Skolebestyrelsen gjorde ved sidste møde opmærksom på hvad der er Hasle Skoles 

syn/politik på området. Det er komplekst område; Skal der være forskel på timer og 

frikvarter / skal der være forskel på indskoling og udskoling / skal der være mere forbud 

end der er på nuværende tidspunkt. etc.? Pt. er reglen, at det er lærernes faglige og 

pædagogiske vurdering der ligger til grundlag for brug af mobiler.  

Skoleleder har været nysgerrig på, hvordan reglerne er på andre skoler i vores 

udvidede lokalområde, og har i denne forbindelse erfaret, at der er (min.) 1 skole som 

har valgt at mobiltelefoner / smartwatches skal være pakket væk hele dagen. På Hasle 

Skole er reglen pt.: Pakkes væk i timerne / udleveres i frikvartererne (til brug ved køb),  

Det er aftalt, at emnet skal tages op i FU (Pædagogisk rådgivende udvalg) i forhold til 

evt. ændringer på området. 

Derover skal det tænkes ind, hvordan forældre håndterer mobilbrug, når de træder ind 

på skolen. Skal der en kampagne/gode råd til?  

Området er komplekst. Vores opgave, som skole, er at håndtere og hjælpe de unge 

mennesker i læringen af brugen. 

o SFO-forældrerådet holder møde i næste uge, hvor emnet også er på dagsordenen.  

o FU (Pædagogisk rådgivende udvalg) bør som minimum udtænkes et sæt spilleregler 

som skal hænge i klasserne - som alle ved skolestart bliver påmindet. Eleverne skal vide 

at der er lovgivning / regler på området udover Hasle Skoles / - SFO egne regler.  

o Såfremt emnet først tages op igen i juni, så vil det, behandlingstiden taget i 

betragtning, blive svært at melde ud inden skolestart?  

▪ Vi tager en status d. 22. april. 

- Tilretning af ordensregler/kommunikationspolitik 

o Ved sidste møde blev det besluttet, at der skulle tilrettes i Hasle Skoles 

kommunikationspolitik og samværs-/ordensregler. Rettelser fremlægges for 

godkendelse og skal derefter tilbage til FU (Pædagogisk rådgivende udvalg).  

▪ SoMe (Social Medier) er til for såvel nuværende som kommende elever / alle 

med interesse for Hasle Skole. 

• Der skal tænkes i fysiske opslag ude i institutionerne – mere reklame 

for de kommende skolestartere. 

o Administrationen laver opslag og Skolebestyrelsen tilbyder at 

hænge dem op i institutionerne (Evt. med QR-kode?) 

▪ Pkt. 2: ”Mobiltelefoner og smartwatchs samt lignende må anvendes uden for 

undervisningstimerne…”; det er de nuværende regler. Vi kommer til at arbejde 

videre med smartwatches. 

• Irene; I nogle klasser bliver de inddraget hele dagen.  

▪ Pkt. 3: Det er ønskværdigt at de 3 sidste ord slettes; ansvaret skal ikke 

overdrages til børnene. 

• Det er en proces / den tages op i FU (Pædagogisk rådgivende udvalg). 

Der er en læring i.  

▪ Efterspørgsel på digital dannelse/ gode råd til forældrene i forhold til at få 

udleveret en Chromebook. 

• Aarhus Kommunes retningslinjer; ”Alle elever har lige vilkår”. I Aarhus 

Kommune hedder grænsen 2. klasse. Hasle Skole følger anvisninger.  



• Vi skal arbejde med / have en diskussion om, hvordan vi håndterer 

dette / hvordan vi arbejder med digital dannelse.  Inkl. en 

sammenhæng mellem skole og SFO.  

 

6. Musikprofil – hvordan kan det ses? 

- Samarbejdet med Aarhus Musikskole, ressourcer 

-  0. klasse 

- i 1. klasse opfylder vi 2 timer  

- Morgensamling 

- Livekoncert – alle klasse – 1. gang årligt  

- Kor (Indimellem udenfor skolen; Musikhuset / Den Gamle By) 

- 3. årgang: 2 musiklærere; 1 folkeskolelærer + guitar lærer 

- Musiksak (fra 2. klasse – Aarhus Musik Skole. Gratis) 

- 4. klasse; frivilligt til guitar 

- Rytmik for førskolebørn 

- STOMP i 0. klasse 

- 6. årgang – musical 

- Der er musik valghold for de ældste elever på skolen 

- Som skole med musikprofil får vi mange tilbud 

o 1) Hvordan når vi ud over rampen, så det kan mærkes, at vi er en skole med 

musikprofil. Vi skal blive dygtige til at fortælle, hvad det er vi gør i denne kontekst. 2) 

Inkl. PLUS værdien i at eleverne kan sidde stille til morgensamling.  

- Bestyrelsens input – hvordan kommer viden om musikprofilen ud til forældrene? 

o Input om hvordan man udefra kan se, at skolen har en musikprofil (udover en udendørs 

scene (evt. udskæringer med musikinstrumenter) 

o Få noget udsmykning på skolen så man kan se at det er en musikskole 

o Instagram og ”Faglig Fredag” på Facebook skal vise noget om musikprofilen – 

opfordringer til ”tid og sted”, hvor man kan opleve musikken. 

o Større synlighed, for kommende skolebørn, at det er en skole med musikprofil; på 

hjemmeside + informationshæftet. 

o Forslag om at indgå i et samarbejde med Klub2teket for at vise bredden. 

o Igangværende: Fra sangskriveren til produceren etc.  

 

7. Kommende møder/ årshjul: 

- Tirsdag d. 14. marts 16.30 – 19.00: Budget, Meddelelsesbog 

- Mandag d. 17. april kl. 16.30 – 19.00: Meddelelsesbog, Samarbejde med dagtilbud 

- Forslag om at deltage i bestyrelsesdag d. 22. april 

- Torsdag d. 15. juni kl. 18.30 – 21.00: Samarbejde med dagtilbud, Mobilpolitik 

 

8. Evt. 

- Aula – henvendelser; hvem gør hvad / hvordan svarer vi? 

- Klassesammenlægning på 4. årgang? 

                                           



Tilbagemelding fra bestyrelsen på følgende: 

- Emneuge: 

Der har været tænkt på emneuge i 2 år. Og nu har vi endelig fundet frem til, hvorledes hele skolen 

kan være med i en hel uge. Dilemmaet har været; Hvad gør vi i forhold til ”Åben Skole”, så disse to 

arrangementer ikke ramler sammen. En overvejelse at forældre ikke skal deltage i afslutningen på 

emneugen, da det kan blive mange arrangementer at ”løbe til” som forælder. 

- Tilbud fra Miljø og Teknik: 

Skoleledelsen vil gerne involvere forældrerepræsentant i indsatsen ”Trafik i børnehøjde”. 

- Nyt valgfag (DBU – UEFA C1 trænervalgfag); 

Positiv stemning hos elever for både træningen og ligeledes for samarbejdet med 9. klasses 

eleverne.  

Ideen er at der kommer uddannelse med ind i valgfaget. Programmet har kørt som et pilotprojekt 

på Ellehøjskolen. Så der er grobund for fodboldkampe imellem de to skoler. Forhåbentlig bliver 

flere elever inspireret. Det vil være en god ide at fremhæve på Instagram - foruden de andre 

valgfag; madkundskab, svømmehal etc. Forælder i indskolingen samt elever på andre årgange 

ser/bliver inspireret af hvad der kunne være af valgfag i udskolingen. 

Måske håndbold kan komme på tale på sigt? 

- Aula – henvendelser; hvem gør hvad / hvordan svarer vi? 

Vi skal have koblet lærerne på fælles postkasse. 

Ved henvendelser til Skolebestyrelsen, så er det formanden som i samarbejde med skolelederen 

der udarbejder svar til forældrehenvendelser. 

- Tirsdag d. 14. marts 16.30 – 10.00: Budget, Meddelelsesbog 

Der er møde på mandag den 30. januar 2023 vedr. en ressourcetænkende/fokuspunkt udvidet 

meddelelsesbog. Den skal udarbejdes indenfor de tekniske løsninger, som vi allerede har. Mere 

information følger til næste bestyrelsesmøde. 

- Forslag om at deltage i bestyrelsesdag d. 22. april 

Seminar for bestyrelsen - primært for forældredelen. 

Alle forældre i bestyrelsen (med en enkelt undtagelse grundet private årsager) ytrer ønske om at 

deltage sammen med skolelederen. 

 

 

 

 

 

 

 


